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Protokół Nr 42 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 17 lipca 2023 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska prowadziła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Komisja odbyła się w dniu 17 lipca 2023 r. (poniedziałek) o godz. 16:00 w budynku „B” Urzędu Miasta 
Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska  

Karolina Białecka 

Radny Krzysztof Ołpiński  

 
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji mieszkańców: 
a) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 23.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
23.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6283.2023) dot. prac budowlanych prowadzonych na działce 
miejskiej w Milanówku przy ul. Okólnej; 
b) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 23.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
23.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6284.2023) dot. braku naprawy rynien w zabytkowych willach 
„Turczynek w Milanówku; 
c)skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 28.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
28.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6439.2023) terenów zieleni miejskiej; 
d)skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 28.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
28.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6440.2023) pomnika przyrody na ul. Warszawskiej, róg Brzozowej 
w Milanówku. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1-nb, przyjęła porządek obrad.  
Renata Pawłowska – za, Karolina Białecka – za, Krzysztof Ołpiński – nb. 

 

Ad 2. 
Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji mieszkańców: 
a) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 23.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
23.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6283.2023) dot. prac budowlanych prowadzonych na działce 
miejskiej w Milanówku przy ul. Okólnej. 
Przewodnicząca Komisji odczytała treść skargi. 
„Na podstawie art. 227,229 KPA składamy skargę na BMM Piotra Remiszewskiego z powodu zaniedbania, 
nienależytego wykonywania zadań przez właściwe organy pracowników, naruszenie interesów miasta, 
skarżących i mieszkańców. Skargę składamy w związku z nielegalnymi pracami budowalnymi przy całkowitej 
bierności burmistrza, prowadzonymi na działce miejskiej nr ew. 81, obręb 06-02 w Milanówku przy  
ul. Okólnej”. 
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że z uzyskanych dzisiaj informacji z ref. ROŚ, urząd dokonał zgłoszenia  
w sprawie legalności robót budowlanych na działce nr 81 obręb 06-02 przy ul. Okólnej w Milanówku. Odnośnie 
do tej samowoli budowlanej napisał też przedstawiciel Wojewody Mazowieckiego do konserwatora zabytków. 
Radna Karolina Białecka zastanawia się, czy skarga nie powinna być podzielona na dwie części w takim 
rozumieniu, że samowola budowlana to jedna kwestia, a wycinka klonu to druga. Nie została złożona żadna 
dokumentacja. Komisja nie jest w stanie zweryfikować, na jakiej podstawie podjąć decyzję. Dokumenty można 
dostarczyć na następna komisję.  
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Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że skargę składano w związku z nielegalnymi pracami budowlanymi, przy 
całkowitej bierności burmistrza. Urząd podjął działania w sprawie samowoli budowlanej w związku z tym 
sprawa jest w toku.  
Przewodnicząca Komisji proponuje w tym momencie uznać skargę za bezzasadną.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1-nb, uznała skargę za bezzasadną.  
Renata Pawłowska – za, Karolina Białecka – za, Krzysztof Ołpiński – nb. 

 

b) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 23.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
23.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6284.2023) dot. braku naprawy rynien w zabytkowych willach 
„Turczynek” w Milanówku. 
Przewodnicząca Komisji przybliżyła treść skargi.  
W dniu 23 czerwca 2023 r. wpłynęła do Rady Miasta Milanówka skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-
Ogrodów (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 23.06.2023 r. zarejestrowaną pod numerem 6284.2023) dot. 
braku naprawy rynien w zabytkowych willach Turczynek w Milanówku.  
Na podstawie art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (tj. Dz. 
U. 2023 poz. 775 ze zm.), organem właściwym do rozpatrzenia złożonej skargi pozostaje rada gminy.  
W związku z brzmieniem 2 oraz 3 ust. I Regulaminu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Milanówka, 
stanowiącego Załącznik Nr 5 do Uchwały Nr 476/XLVIII/18 Rady Miasta Milanówka z dnia 11 października 
2018r. w sprawie: Statutu Miasta Milanówka, badanie skarg i przedstawianie opinii w ich zakresie należy do 
właściwości Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Milanówka. Komisja Skarg Wniosków i Petycji  
w toku pracy ustaliła, że kluczowym aspektem w złożonej skardze na Burmistrza Miasta Milanówka – Piotra 
Remiszewskiego jest zarzut braku należytej dbałości o zabytkowe wille Turczynek oraz bierności wobec 
postępującej degradacji zabytkowych budynków znajdujących się na terenie zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego Turczynek w Milanówku. W swoim piśmie Stowarzyszenie zwraca uwagę na fakt, iż 
wielokrotnie zwracała się pisemnie do Burmistrza Miasta Milanówka prosząc między innymi o naprawę 
rozszczelnionych rynien na obu zabytkowych willach. Pisma składane były: 06.04, 21.04 oraz 08.05 2023 roku. 
Wnioski pozostawały bez odpowiedzi, a do dnia złożenia skargi rynny nie zostały naprawione. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów Anna Krawczyk podkreśliła, że do dzisiaj rynien nie naprawiono.  
Pani Krawczyk uważa, że nie można przechodzić do porządku dziennego nad niszczeniem mienia zabytkowego 
Miasta Milanówka. Naprawy nie wymagają dużych nakładów.  
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że nie ma przedstawiciela UM na obradach. Nie ma również stanowiska 
UM.  
Radna Karolina Białecka myśli, że nikt kto zna stan budżetu miasta nie oczekuje, że będą prowadzone prace 
remontowe. Należy jednak przeprowadzać drobne naprawy, które nie pozwolą na dalszą dewastację obiektu. 
Naprawa rynien nie pochłania wielkich nakładów finansowych. Radna wnioskuje o uznanie skargi za zasadną.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie uznanie skargi za zasadną.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1-nb, uznała skargę za zasadną.  
Renata Pawłowska – za, Karolina Białecka – za, Krzysztof Ołpiński – nb. 

 

c) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 28.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
28.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6439.2023) terenów zieleni miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji przybliżyła treść skargi.  
„Na podstawie art. 227,229 KPA składamy skargę na BMM Piotra Remiszewskiego z powodu zaniedbania, 
nienależytego wykonywania zadań przez właściwe organy pracowników, naruszenie interesów miasta, 
skarżących i mieszkańców. Skargę składamy w związku z niszczeniem zieleni miejskiej, nadużywaniem władzy  
w zakresie decyzyjności w sprawach przyrodniczych dotyczących ogółu mieszkańców, charakteru miasta 
ogrodu, jako że tereny zieleni miejskiej są dobrem nas wszystkich”. 
1. Burmistrz Piotr Remiszewski wydał polecenie przesadzenia drzewa posadzonego w specjalnej wykonanej  
w tym celu misie, w chodniku przy sklepie „Społem” w Milanówku przy ul. Warszawskiej, w strefie ochrony 
konserwatorskiej w inne miejsce po północnej stronie Milanówka. Decyzja ta nie była niczym uzasadniona  
i sprzeczna z działaniami kompetentnych organów jednostek merytorycznie odpowiedzialnych za zieleń ich 
decyzjami i faktem, że drzewo zostało posadzone i zaczęło się w tym miejscu rozwijać.  
2. Burmistrz Piotr Remiszewski wydał polecenia przesadzenia też innych drzew, które zostały specjalnie  
w konkretnym miejscu posadzone kilka lat temu tj. z terenu pasa zieleni przydrożnej przy ul. Warszawskiej na 



 

3 

teren przy ul. Dembowskiej w celu zrobienia w tym miejscu nieuzgodnionego z nikim parkingu 
samochodowego. 
W dniu 26 czerwca 2023 r. Stowarzyszenie podniosło te kwestię na posiedzeniu RMM. Wiceburmistrz obiecał 
sprawdzenie tej sprawy, gdyż nic mu nie było wiadomo. W dniu 27 czerwca 2023 r. p. wiceburmistrz na drugiej 
części ww. sesji RMM stwierdził, że nic nie ustalił, ale decyzji w tej sprawie, czy też polecenie wykonania, chyba 
nie pochodziło ze strony UMM. W dniu następnym tj. 28 czerwca 2023 r. drzewa zostały jednak wykopane  
i przesadzone z terenu zieleni miejskiej przy ul. Warszawskiej/Bliskiej na teren przy ul. Dembowskiej, a jutro 
ma być budowany parking w miejscach zabranych drzew. Decyzje i polecenie wykonania wydał p. Piotr 
Remiszewski. Nadużył swoich kompetencji. […]”   
Przewodnicząca Komisji odczytała stanowisko UMM. 
Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów p. Anna Krawczyk negatywnie odniosła się do stanowiska BMM.  
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że kwestia wydawania warunków zabudowy dot. miejsc parkingowych dla 
budynków wielolokalowych była wielokrotnie podnoszona. Większość rodzin posiada dwa samochody. Ilość 
miejsc parkingowych nie jest wystarczająca. Na terenach budynków wielolokalowych nie ma wystarczającej 
ilości miejsc, żeby te wszystkie samochody zaparkować. Tutaj prawdopodobnie mamy do czynienia z sytuacją, 
w której działania zarządcy drogi są zgodne z prawem, ale niecelowe i niesłuszne.  
Pani Anna Krawczyk uważa, że BMM wykonując władztwo, jako zarządca drogi, przekracza to władztwo, bo 
dokonuje zmian na niekorzyść interesu miasta.  
Radna Karolina Białecka podkreśliła, że interes miasta, o którym mówi p. Krawczyk jest bardzo płynnym 
pojęciem. Każdy może rozumieć przez to, co innego.  To jest tak, jak z warunkami zabudowy na terenie Mifam. 
Większości mieszkańcom i radnym nie podoba się takie działanie i uznaje to za bezcelowe, karygodne i złe dla 
miasta, ale prawo nie daje możliwości zmiany, bo burmistrz może te warunki wydać. Czy burmistrz mógł zrobić 
parking. Niestety, prawdopodobnie tak.  
Pani Anna Krawczyk podkreśliła, że brak uznania skargi za zasadną spowoduje zaskarżenie uchwały RMM.  
Radna Karolina Białecka zaznaczyła, że radni nie bagatelizują sprawy. Wszyscy zdają sobie sprawę, że 
burmistrz nie do końca zdaje sobie sprawę z roli, którą powinien pełnić w mieście. Uwielbia podejmować 
jednoosobowo decyzje, szczególnie w obszarach, o których nie do końca ma pojęcie, gdzie powinien 
konsultować się, a nie robi tego.   
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że padły tutaj słowa, że skarga jest bardzo kompleksowa. Być może to jest 
problemem. Jeżeli dotyczy niszczenia zieleni miejskiej, jest to bardzo obszerny temat. Mamy tu również do 
czynienia z dzikim parkingiem. Należy to doprecyzować. Komisja rekomenduje pewne rozwiązanie, które 
należy uzasadnić. Nawet jeżeli skarga zostanie uznana za zasadną, a nie będzie uzasadnienia i przepisów 
prawa, które będą to popierały, to stanowisko radnych może zostać odrzucone. 
Przewodnicząca Komisji złożyła wniosek, że w zakresie niszczenia terenów zieleni miejskiej skargę uznać za 
zasadną. W zakresie decyzyjności, sprawczości w sprawach związanych z pasem drogowym dróg gminnych 
uznać skargę za bezzasadną.  
Przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie wniosek jw. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1-nb, uznała skargę za zasadną.  
Renata Pawłowska – za, Karolina Białecka – za, Krzysztof Ołpiński – nb. 

 

d) skarga Stowarzyszenia Na Rzecz Miast-Ogrodów z dnia 28.06.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
28.06.2023 r. zarejestrowana pod numerem 6440.2023) pomnika przyrody na ul. Warszawskiej, róg 
Brzozowej w Milanówku. 
Przewodnicząca Komisji odczytała treść skargi.  
„Na podstawie art. 227,229 KPA składamy skargę na BMM Piotra Remiszewskiego z powodu zaniedbania, 
nienależytego wykonywania zadań przez właściwe organy i pracowników, naruszenie interesów miasta, 
skarżących i mieszkańców. Skargę składamy w związku z niszczeniem pomnika przyrody na ul. Warszawskiej 
róg ul. Brzozowej poprzez jego wycinkę mimo wcześniejszych zabiegów w celu jego ochrony”. 
Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że do skargi nie ma stanowiska UM.  
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów p. Anna krawczyk przedstawiła obecną sytuację. Z pnia wyciętej lipy 
zaczęła się odradzać nowe drzewo. Odradzające się drzewo miało być otoczone płotkiem, miała być tabliczka 
informująca, że drzewo się odradza z pnia 350-letniej lipy. Mieszkanka nawiązała do protestów, żeby parking 
nie pochłonął tych drzew. To zostało uwzględnione, zachowane. Decyzja konserwatora mówi, że P&R 
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powstanie na podstawie projektu, który zaakceptował. Projekt to uwzględnił, wykonawca uszanował, płotek 
został postawiony, wszyscy byli zadowoleni. W czerwcu burmistrz kazał zrobić przycinkę konarów i lipa, o którą 
była taka długa walka została ścięta do pnia. Mieszkanka podkreśliła, że przycinka była prowadzona w porze 
lęgowej ptaków. Stąd jest ta skarga.  
Przewodnicząca Komisji złożyła wniosek, żeby skargę uznać za zasadną. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, 1-nb, uznała skargę za zasadną.  
Renata Pawłowska – za, Karolina Białecka – za, Krzysztof Ołpiński – nb. 

 
 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

/-/ 

Radna Renata Pawłowska  

 

 

Protokołowała: 

/-/ 

Małgorzata Obwojska   


